
Styrelsens verksamhetsberättelse för
Föreningen Backaskolan läsåret 2022/2023
Backaskolan är en ideell förening. Styrelsen sammanträder en gång per månad under
terminerna och består av ungefär lika många föräldrar som pedagoger.

Styrelsen för föreningen Backaskolan har under verksamhetsåret 2022-23 bestått av:
Sandra Mols Ordförande Föräldrarepresentant
Pål Langöe Vice ordförande Föräldrarepresentant
Lena Lindblom Ledamot, sekreterare Personalrepresentant
Patrik Strömberg Kassör Föräldrarepresentant
Hanna-Beata Christensson Ledamot Föräldrarepresentant
Linus Schrab Ledamot Föräldrarepresentant
Jeanette Sihvonen Ledamot Personalrepresentant
Lise-Lotte Malmgren Ledamot Extern
Richard Gren Suppleant Personalrepresentant
Klara Eldforsen Suppleant Personalrepresentant

Till samtliga ordinarie styrelsemöten har skolledningen, det vill säga rektor Fredrik
Håkansson och biträdande rektor Roger Hargeskog, varit adjungerade.

Sara Dahlblom har varit föreningsrevisor och Antonin Flygare revisorssuppleant, medan
Christian Erliksson varit den auktoriserade revisor som årsmötet valt.

Valberedningen har bestått av Sara Nielsen, Ulf Turesson och Sara Lhådö.

Stadgekommittén har utgjorts av Fredrik Stigendal och Roger Hargeskog.

Styrelsens arbetssätt
Styrelsen är det organ på Backaskolans som är högst beslutande mellan årsmöten.

Styrelsen träffas i regel en gång per månad under läsåret och varje möte varar cirka två
timmar. Vice ordförande skickar ut en kallelse med preliminär dagordning innan mötena. Till
stöd för vad som ska behandlas på respektive möte finns styrelsens årshjul, anteckningar
från arbetsutskottsmöte (AU-möte) samt punkter från arbetsgrupperna.

Varje styrelsemöte föregås av ett AU-möte som varar cirka en timme och hålls omkring en
vecka före styrelsemötet. Ordförande och vice ordförande träffar då skolledningen som
avrapporterar vad som händer på skolan. På mötena ges även styrelsen tillfälle att informera
skolledningen om aktuella frågor. På AU-mötet avgörs vilka av de punkter som lyfts under
dessa möten som ska rapporteras vidare på kommande styrelsemöte. Utöver att rapportera
om skolans framdrift så kan skolledningen även lyfta frågor som de önskar få styrelsens
synpunkter på och eventuellt stöd i.

Styrelsemötena följer en dagordning som har vissa fasta punkter som; rapport från AU,
ekonomi och information från arbetsgrupper. Det tillkommer även punkter till dagordningen
från årshjulet samt frågor som kommit in från elever, vårdnadshavare, personal, myndigheter



m.fl. Därutöver finns en övrig punkt där alla i styrelsen och skolledningen är välkomna att
lyfta frågor som de tycker är angelägna. Elevrådet har varit inbjudna till styrelsemöten under
våren men det har tyvärr varit svårt för dem att närvara kvällstid. Plan finns nu för att två
styrelserepresentanter närvarar på ett elevrådsmöte under det kommande läsåret.

Extern kompetens i styrelsen
Lise-Lotte Malmgren är extern ledamot i styrelsen sedan år 2017. Lise-Lotte har många års
erfarenheter av skola, ledarskap och lärarutbildning, bland annat från Malmö Universitet.
Utöver att hon deltar och bidrar med sin kompetens på styrelsemöten har hon även en
mentorsroll för rektorn, där hon genomför medarbetarsamtal och fungerar som bollplank och
stöd. Detta är en viktig uppgift då styrelsen inte besitter den kunskap kring skolledning som
behövs för att ge rektor stöd i skolutvecklings- och ledarskapsfrågor.

Årshjulet
Styrelsens årshjul är ett dokument som i grova drag beskriver vad som bör avhandlas av
styrelsen varje månad under verksamhetsåret. Där står exempelvis när valberedning eller
revisor ska bjudas in till en dialog, vad skolledning behöver eller ska rapportera om under
verksamhetsårets olika skeden och när kvalitetsenkäterna ska skickas ut.

Arbetsdagar och styrelsemöten

Möten 2022-2023
Styrelsen har haft tio ordinarie styrelsemöten sedan förra årsmötet. Styrelsen har även
träffats under en helgdag för att diskutera frågan om en långsiktigt hållbar ekonomi för
skolan. Utöver de fasta punkterna på styrelsemötena (ekonomi, rapporter från skolledningen
och framdrift i arbetsgrupper) diskuteras punkter av varierande slag varav de viktigaste
presenteras nedan.

2022-11-30: Styrelsemöte tillika konstituerande styrelsemöte
Fokuspunkter: Konstituerande möte efter årsmötet, nya ledamöter välkomnades, information
om tystnadsplikt och samtycke till informationsdelning. Roller och ansvar fördelades.
Styrelseutbildning genomfördes.

2023-01-23: Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Behov av en ordentlig genomgång av skolans policydokument samt förslag
på ny matpolicy. Bankbyte för bättre villkor. Styrelsen gick igenom vilka arbetsgrupper som
är aktuella för året och fördelades mellan dessa. Det beslutades att kontakt skulle tas med
elevrådet för att fråga om de vill och kan delta på något styrelsemöte under våren.

2023-02-28: Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Ekonomi diskuterades då matpriser ökar samt då förslag finns hos Malmö
stad som medför ökade utgifter för skolan. Det rekommenderades att skolledningen tar
kontakt med andra likvärdiga skolor för att diskutera arbetssätt och samarbete.
Arbetsgruppen för tvåparallellig skola har haft möte med fastighetsägaren Stadsfastigheter
kring möjliga lokaler för att utöka skolan. Nytt möte för fortsatta diskussioner bokad till mars.
Hantering av datorer diskuterades samt hur skolan kan arbeta för att elever ska vara mer
rädda om dem och på så sätt minska behov av reparationer och öka datorernas livslängd.



2023-03-22 Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Ekonomi; Christian Erliksson från Erlikonomi AB presenterar ekonomisk
halvårsrapport, vilken inte gav indikation för någon oro. Budgetutkast för nästa
verksamhetsår. Beslut tog om att utöka kökets matbudget då matpriserna ökat betydligt.
Beslut kring alternativa penningplaceringar skjuts fram till efter sommaren då marknaden är
orolig. Matpolicy godkändes. Enkätgruppen har gjort en genomarbetning av kvalitetsenkäten
som skickas till vårdnadshavare och elever. Policygruppen är klara med genomgången av
skolans policies och de som krävde en uppdatering har hanterats.

2023-04-20 Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Mötet med Stadsfastigheter ställdes in pga sjukdom och nytt möte håller på
att bokas in. Möjliga sätt att öka skolans ekonomiska stabilitet diskuterades. Det har
framkommit ett önskemål om ett föräldraråd på Backaskolan som kan arbeta med frågor
som ligger utanför styrelsens och skolledningens arbetsuppgifter. Detta kan skapa ett stort
mervärde för Backaskolan. Inbjudan till möte efter sommaren tas fram och skickas ut till
vårdnadshavare.

2023-05-15 Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Två nya policies kring fusk har tagits fram av rektor och policygruppen har fått
läsa dessa. Den ekonomiska marknaden börjar stabilisera sig och nytt möte kan snart bokas
in för att diskutera placering av likvida medel. Arbetsgruppen för tvåparallellig skola har haft
möte med Stadsfastigheter och de kommer titta vidare på kostnader för att utöka
Backaskolan till ytterligare byggnader. Sammanställning av enkätresultat har påbörjats.

2023-06-13: Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Cateringfirma kommer ta över skolköket då uppsägningar ändå medför ett
behov av rekryteringar till köket. Övergången till catering kommer inte innebära någon
minskad matkostnad. Genomgång gjordes av kvalitetsenkäterna både de till
vårdnadshavare, elever och personal. Möte om placering av likvida medel planeras till
styrelsemötet i september.

2023-08-20: Kick-off inför höstterminen
Under denna söndag samlades styrelsen och genomförde en teambuilding för att få en bra
start på höstterminen. Delar av mötet genomfördes som en workshop där vi i mindre grupper
diskuterade hur skolan kan arbeta för att få en mer långsiktigt hållbar ekonomi. Efter en
sammanställning av alla förslag som kommit fram, gjordes en lista med frågor som behövde
besvaras för att styrelsen ska komma vidare i arbetet.

2023-08-29: Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Frågor från workshopen 20/8 besvarades på mötet. De frågor som inte kunde
besvaras togs med hem för hantering på kommande möte då fokus ligger på skolans
ekonomi. På mötet utsågs en representant från styrelsen som deltar på föräldrarådet för att
svara på eventuella frågor som kopplar till styrelsens arbete. Planeringen inför årsmötet
påbörjades och en sammanställning av behov av nya styrelsemedlemmar gjordes, vilket
kommer att kommuniceras till valberedningen.



2023-09-20: Ordinarie styrelsemöte
Fokuspunkter: Genomgång av företaget Aktiv liv och finans angående möjligheter till
placering av likvida medel. Halvårsbokslutet presenterades. Planering av årsmötet och
genomgång av utkast till de bilagor som skickas med kallelsen till mötet. Styrelsen gick
igenom vilken kompetens som saknas och önskas inför valberedningens arbete med att
rekrytera nya personer till styrelsen.

2023-10-26: Ordinarie styrelsemöte
Mötet hålls efter att verksamhetsberättelsen skickas ut.

Hur vi jobbat med verksamhetsplanen under 2022/2023

Det beslutades vid årsmötet i november 2022 att föreningens styrelse skulle arbeta med tre
fokusområden under läsåret; förtydligande av visionen, långsiktigt god ekonomi samt
systematiskt kvalitetsarbete. Nedan redogörs för det arbete som utförts kopplat till de tre
fokusområdena.

Förtydligande av visionen

Backaskolans vision finns publicerad på Backaskolans hemsida och innefattar följande tre
punkter:

● Backaskolan ska vara en positiv kraft i stärkandet av demokratin.

● Backaskolan ska vara en skola som jobbar för att minska sitt ekologiska avtryck och
som verkar för att göra människor medvetna om de ekologiska sambanden.
Ekologisk hållbarhet bör beaktas i relation till social och ekonomisk hållbarhet.

● Backaskolan ska vara en tänkande skola, som bedriver en skolutveckling där vision,
verksamhet och teori hänger samman. Det gäller att skolans utveckling är i relation
till omgivande samhälle.

I arbetet med att se över visionen har styrelsen funderat över vad som är Backaskolan och
vad Backaskolan arbetar med och för, som gör vår skola unik. Funderingar har gjorts över
beskrivningen av Backaskolan på hemsidan och om det framgår att skolan har ett estetiskt
fokus och är en skola med engagerade föräldrar, där också föräldrar förväntas bidra i
skolans verksamhet. Styrelsen vill ta med sig dessa funderingar in i kommande års arbete
med visionen.

Långsiktigt god ekonomi
Styrelsen har fortsatt arbetet med att undersöka ekonomiska och pedagogiska
förutsättningar och möjligheter för Backaskolan att utvecklas till en tvåparallellig skola med
mindre klasstorlek. Under året har arbetsgruppen haft flera möten med fastighetsägaren
Stadsfastigheter. Stadsfastigheter ser inte att det är ett alternativ att bygga nya lokaler på
fastigheten eller att utöka befintliga byggnader med t.ex. en påbyggnad. Det alternativ som
fortsatt diskuteras är en anpassning av byggnad 3 (byggnaden bredvid Sege Parks
Förskola).



En anpassning av denna byggnad till en fungerande skolbyggnad för Backaskolan kommer
dock att vara kostsam. Storleken på rummen i huset behöver anpassas och ventilationen
förbättras. En fortsatt diskussion pågår om hur stor denna kostnad är samt om Backaskolan
ekonomiskt kan klara av den utökning av hyra som denna renovering innebär.

Styrelsen har under året fortsatt med att undersöka möjligheten att placera delar av
likviditeten för att öka avkastningen på pengarna. Den turbulenta ekonomiska marknaden
har gjort att styrelsen avvaktat i frågan men en dialog förs med banken om de alternativ de
har att erbjuda skolan.

Vidare har en workshop genomförts för att diskutera vilka andra lösningar, än att utöka
skolan till tvåparallellighet, som kan vara aktuella. Denna fråga, tillsammans med en fortsatt
dialog om tvåparallellighet, avser styrelsen ta med sig in i nästa års arbete.

Systematiskt kvalitetsarbete
Ett stort arbete har genomförts med att gå igenom kvalitetsenkäterna under det gångna året.
Kvalitetsenkäterna syftar till att inhämta elevers, vårdnadshavares och personals åsikter i
olika frågor för att kunna förbättra skolan. Fokus har varit på att alla ska förstå frågorna och
att de ska vara tydliga samt att svaren som samlas in ska ge information som är användbar i
det systematiska kvalitetsarbetet. Enkäterna kommer nu att användas under något år innan
de utvärderas på djupet igen och utöver någon eventuell mindre justering, genomgår en ny
genomarbetning. Styrelsen jobbar fortsatt med att förbättra kvaliteten på skolan bland annat
genom de svar som kommer in på enkäterna.

Förslag till verksamhetsplan 2023/2024

Förtydligande av visionen
Som nämnt under redogörelsen för arbetet med verksamhetsplanen under det gångna året,
kommer ett arbete med visionen att genomföras för verksamhetsår 2023/2024. Ambitionen
är att försöka tydliggöra i visionen och på hemsidan vad Backaskolans profil är och vad
Backaskolan står för. Det finns även planer på att bryta ner visionen i mål som går att arbeta
mot samt följa upp.

Långsiktigt god ekonomi
Backaskolans ekonomi är god men som bland annat Skolinspektionen påpekade i sitt
utlåtande efter föregående läsårs prövning av föreningen, så hade skolan mått bra av en
något större ekonomisk buffert. Detta för att skolans ekonomi ska klassas som stabil och
trygg. Skolstyrelsen har under det gångna året diskuterat möjligheter att placera delar av de
likvida medlen för att öka avkastningen. Detta arbete kommer fortsätta under kommande
verksamhetsår.

För att skapa en stabilare ekonomi har arbetet med att öka elevantalet på Backaskolan, det
har utretts vilka möjligheter det finns för skolan att bli en tvåparallellig skola. Fördelarna
skulle vara att de fasta kostnaderna kan fördelas på fler elever, tjänster kan lättare fördelas
och samordnas mellan klasser och skolan får ökade intäkter genom skolbidrag från fler
elever. En dialog har pågått med fastighetsägaren om vilka möjligheter de kan erbjuda och
denna dialog fortsätter.



Styrelsen tittar även på andra möjligheter att öka de ekonomiska intäkterna. Exempel på
möjligheter kan vara att hyra ut skolans lokaler utanför skoltid eller att systematiskt söka
bidrag för t.ex. förbättringar på skolan. Innan några beslut tas kring sådana tillkommande
intäkter behöver den nuvarande ekonomiska situationen kartläggas för att nivån på
inkomsterna ska täcka behoven.


